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Via deze memo wil ik u graag informeren over motie 111-2019 (8 november – CDA) 

tijdens de behandeling van statenvoorstel 54/19, Begroting 2020, met als onderwerp 

“Voldoende politiecapaciteit in Brabant”. 
 

 

Voldoende politiecapaciteit 

De capaciteitsproblemen bij de politie hebben al langer en zeer nadrukkelijk de 

aandacht bij zowel de korpsleiding van politie als ook de landelijke politiek.  

 

De extra beveiligingsmaatregelen die na de liquidatie van strafrechtadvocaat Derk 

Wiersum op 18 september 2019 werden getroffen, hebben ontegenzeggelijk een extra 

druk op de toch al nijpende politiecapaciteit gelegd. De regioburgemeesters hebben 

dit al in oktober 2019 indringend bij de minister van J&V onder de aandacht gebracht 

met daarbij het verzoek om met structurele oplossingen te komen. Het Kabinet besloot 

in november 2019 tot een aanvullende impuls van 10 miljoen euro voor het stelsel van 

bewaken en beveiligen ter verlichting van de druk op de basispolitiezorg.  

 

Vooropgesteld dient te worden dat het inderdaad aan de (regio)burgemeesters is om 

er samen met de korpsleiding op toe te zien dat de basispolitiezorg op orde is. Het 

college van GS treedt niet in deze lokale verantwoordelijkheid.  

 

De burgemeester is belast met de handhaving van de openbare orde in zijn 

gemeente. Samen met de officier van justitie en de politiechef vormt de 

burgemeester de gezagsdriehoek. In dit overleg worden afspraken gemaakt over 

de inzet van de politie op de lokale prioriteiten, de aanpak van criminaliteit en het 

dienstverleningsniveau1 van politie aan burgers. De burgemeester legt over het 

door hem uitgeoefende gezag verantwoording af aan de gemeenteraad 

 

Daarbij kan overigens wel het volgende worden opgemerkt.  

 

De commissaris van de Koning spreekt over de prestaties van de Nationale politie in 

zijn periodiek overleg met de twee eenheidschefs van politie in Brabant en in 

voorkomende gevallen ook met de verantwoordelijke bewindspersoon. Minister 

Grapperhaus bezocht onder meer in oktober 2019 onze provincie voor een 

                                                      
1 Aangiftemogelijkheden, (tijden van) bereikbaarheid en beschikbaarheid van politie, openingstijden 
politiebureaus, samenwerking met toezichts- en handhavingsdiensten en private partijen en informatie-
uitwisseling. 
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rondetafelgesprek met medewerkers van politie, OM en de Belastingdienst. Bij deze 

gelegenheid werd zeer openhartig gesproken door de aanwezige professionals die, 

ondanks krapte en regeldruk, nog steeds vooral trots zijn op hun werk.   

 

In december 2019 bezocht ook de minister van Financiën, Wopke Hoekstra, Brabant. 

Hij sprak in Tilburg met vertegenwoordigers van politie, FIOD, openbaar bestuur en de 

Belastingdienst over de jacht op het criminele geld tegen de achtergrond van het 

‘Landelijk plan van aanpak witwassen’. De minister werd rondgeleid in een 
oefencentrum van politie waar met inbeslaggenomen materialen een aantal drugslabs 

is nagebouwd. Hoekstra onderkende tijdens het bezoek dat in de strijd tegen de 

georganiseerde (drugs)criminaliteit niet alleen de minister van J&V aan zet is en dat er 

overigens in Den Haag ook een steeds bredere awareness bestaat.     

 

Voorts kan opgemerkt dat de provincie Noord-Brabant, onder andere samen met de 

B5-gemeenten en ook als partner van de Taskforce-RIEC Brabant Zeeland, 

herhaaldelijk haar zorgen heeft geuit over capaciteitsproblemen bij overigens niet 

alleen de politie, maar ook bij het OM, de rechterlijke macht en de Belastingdienst.  

  

Keuzes maken 

In de komende jaren moet de politie 17.000 nieuwe medewerkers werven om 

vertrekkende medewerkers te vervangen en om de operationele sterkte uit te breiden. 

Het spreekt voor zich dat het op orde brengen van de sterkte niet te realiseren is met 

een druk op de knop. Het aantrekken en opleiden van de benodigde medewerkers 

heeft tijd nodig. Van heel veel extra agenten op korte termijn zal dus geen sprake zijn. 

Het wordt vooral ook een kwestie van keuzes maken. Die keuzes worden als gezegd 

lokaal gemaakt door de burgemeester, de politiechef en het OM.  

 

Structureel geld voor breed offensief tegen ondermijning 

Ondanks de grote financiële en economische implicaties van de coronacrisis komt er, 

zo liet minister Grapperhaus de Kamer op 24 april 2020 weten, structurele financiering 

ten behoeve van ondermijning.2 Geld dat primair zal worden ingezet op twee 

onderdelen: het toekomstbestendig maken van het stelsel Bewaken en Beveiligen en 

de inrichting en werkzaamheden van het in september 2019 aangekondigde 

Multidisciplinair Interventieteam (MIT).  

 

Incidenteel geld is er daarnaast in 2021 en 2022 beschikbaar voor de lokale en 

regionale aanpak. De volledige uitwerking van het brede offensief tegen 

georganiseerde ondermijnende criminaliteit moet vóór de zomer van 2020 gereed zijn.  

 

Samenvattend 

Er is meer politiewerk dan er agenten zijn. Dat is zo en dat zal voorlopig ook niet 

veranderen. 

De basispolitiezorg in de Brabantse gemeenten is geen provinciale 

verantwoordelijkheid. Keuzes worden lokaal gemaakt door de burgemeester, de 

politiechef en het OM. Het college van GS treedt niet in deze verantwoordelijkheid.  

 

                                                      
2 141 miljoen euro in 2021 en in de jaren daarna wordt dat 150 miljoen euro structureel. 
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De commissaris van de Koning zet zich zowel eigenstandig als ook samen met partners 

(zoals de B5-burgemeesters en de Taskforce-RIEC) nadrukkelijk in om aandacht te 

vragen voor de veiligheid in onze provincie. Den Haag heeft zonder enige twijfel oog 

voor de specifieke Brabantse situatie (de druggerelateerde georganiseerde 

criminaliteit).     

 

 

 

Met vriendelijke groet, 

 

W.B.H.J. van de Donk 


